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Onwaarschijnlijke mOed
Opening paradepaardje vOOr het vakgebied: galvanO hengelO 

Eigenlijk waren de directeuren Robin Smit en Peter Bebseler graag wat langer 
op het terrein van Thales gebleven, maar de herstructurering aldaar maakte 
verlenging van het huurcontract onmogelijk en een verhuizing noodzakelijk. 
Dit speelde al in 2007, en des te moediger is het dat de plannen doorgezet zijn, 
ondanks de wereldwijde economische tegenwind sinds eind 2008. Resultaat is 
nu een van de mooiste galvanobedrijven van het land, en de beloning komt al in 
klinkende munt!

Peter Bebseler kondigde in zijn voordracht 
al het cadeautje voor de aanwezigen aan: 
“We zijn verzilveraar, en een van de leuke 
onderdelen die we hier bewerken zijn de 
eurovijfjes van de Koninklijke Nederland-
se Munt. We hebben er eentje aangeschaft 
voor ieder van jullie om weg te geven,” 
verwees hij naar zijn dochters die de regis-
tratie bij zouden houden: één per persoon!

Van Bebselers korte bloemlezing van de 
geschiedenis van het bedrijf was een aar-
dige wetenswaardigheid: Smit en Bebseler 
werkten ooit bij Holec (het huidige Eaton)
en gingen via een management buyout de 
directie van het verzelfstandigde Galvano 
Hengelo vormen. “Helaas konden we na 
16 jaar niet meer op het Thales-terrein 
blijven, in combinatie met de lakafdeling 

was ooit het plan. Door het uitblijven van 
huurcontractverlenging of kavelaanbie-
ding, moesten we de beslissing nemen om 
te vertrekken. Aangezien bouwkavels voor 
onze tak van sport niet voor het oprapen 
liggen, hadden we in 2007 al aan Eaton 
gevraagd van wie “dat kaveltje buiten hun 
hek” eigenlijk was. Dat was van henzelf. 
Dan wilden wij in april 2008 graag weten 

De productieruimte en de gezellige feesttent wedijverden om de 
belangstelling, uiteraard aten alle aanwezigen van beide walletjes mee.
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of we het konden kopen. Dat is uiteinde-
lijk wel juni 2009 geworden, en in 2010 is 
het aangekocht.” 

nu nOg het terrein Op kunnen
“Dat was een heel mooie kavel,” vervolgde 
Bebseler, “maar er was geen ontsluiting 
aan de Scandinaviëlaan. ‘Da’s leuk,’ zeiden 
we, ‘9.200 vierkante meter en je kan er 
niet op!’” liet Bebseler de volle feesttent 
naast het bedrijfspand in een lachsalvo 
uitbarsten. “Dus daar was een gemeente-
raadsbesluit nodig, om groen licht te krij-
gen. Dan geef ik nu maar gauw het woord 
aan Robin,” waagde hij zich niet aan ver-
dere details van de vergunningaanvraag. 
Robin Smit belichtte het huzarenstukje 
nog even van een andere kant. “Er zijn 
ongeveer tweehonderd wetten en regels 
op dit soort bedrijven van toepassing. En 
Hengelo bleek nog niet in het Digitale 
Omgevingsloket opgenomen te zijn,” ver-
raste hij zijn publiek. In meerdere opzich-
ten zet Galvano Hengelo dus de techniek 
op de kaart, want zoals de wethouder later 
zou opmerken, staat de deur altijd open 
voor scholen en andere organisaties die 
meer willen weten van een stukje regio-
nale hightech.

meteen maar energetisch  
geOptimaliseerd
En dat de gelegenheid voor een stukje pro-
cesoptimalisatie is aangegrepen, werd ook 
nog onderstreept. Met ingenieursbureau 
To Improve is veel verbetering bereikt in 
de luchthuishouding en energieverbrui-
ken (zie ook Oppervlaktetechnieken van 
oktober 2012, ‘Afzuiging moet zorgen voor 
dampafvoer’, p. 32-25, www.Oppervlakte-
technieken.com). “Elektrische aansluiting 
middels railkokersystemen van Eaton ui-
teraard,” merkte Smit nog even fijntjes op. 

Er wordt ten opzichte van de oude situatie 
tweehonderd ton CO2-reductie per jaar ge-
haald. Smit maakte nog melding van een 
subsidie die de provincie Overijssel hier-
toe beschikbaar gesteld had. “Een prachtig 
potje, waar we dankbaar gebruik van 
gemaakt hebben.” Het is dus niet van zelf-
gemaakte euromunten bekostigd, mocht 
een aanwezige dat wellicht bedenken…

“In december zouden  we gaan proefdraai-
en. Met kerst wilden we de boel productie-
gereed hebben, maar de galvanospreuk ‘al  
loopt er geen stroom, er is altijd spanning’ 
was weer eens van toepassing. Dat was 
al vanaf de fase van het bouwrijp maken 
het geval. De wethouder sloeg uiteindelijk 

hoogstpersoonlijk de 102e paal, die tot Eer-
ste Heipaal werd gepromoveerd, waarop 
er nog 564 zouden volgen (enig rekenwerk 
leert dat dat dan 463 is – red.).”  “De bodem 
was bágger,” drukte Smit zich in straat-
taal van de koude grond uit. “En toen we 
aan het inrichten waren, stonden er de 
laatste maanden wel dertig busjes van 
onderaannemers om de hut. Er waren dus 
veel gehaktballen nodig om alles warm 
en draaiend te houden.”

December 2012 bleek niet haalbaar, want 
er waren nog wat ‘last minute-aanpassin-
gen’. Het werd dus 1 februari. Smit deelde 
graag zijn erkentelijkheid mee voor de 
enorme inzet van leveranciers als Drent, 
Atotech en Enthone.. “Op 1 maart zijn we 
gaan produceren, eigenlijk wel op zijn 

Twents uitgedrukt ‘kieken-wat-’t-wórdt’. 
De klanten hadden begrip en we kregen 
de tijd die we nodig hadden,” kregen we-
derom tal van aanwezigen rechtstreeks 
een deel van het succes toebedeeld.

Ook was er een dankwoord aan de mede-
werkers: “Er zaten bizarre werkweken bij, 
dus het thuisfront heeft ook bijgedragen. 
Er is een meer dan gewone inzet getoond, 
en daar zijn we tróts op!”

galvanO die thuishOOrt in een  
hightech regiO
Ook wethouder van Sociale Zaken en 
Economie Mariska ten Heuw kon delen in 
de trots, want het belang van industrie is 

in de bankencrisis goed naar voren geko-
men: daar wordt het verdiend en daar is 
de innovatie. Er is meer industrie en high-
tech in Twente, en daar hoort dit ultramo-
derne galvaniseerbedrijf ook thuis. Met 
twintig procent van de werkgelegenheid 
in de maakindustrie ligt dat voor Twen-
tenaren iets meer voor de hand, maar om 
het nu van een wethouder te horen, was 
toch een prachtige pluim.

Gedrieën verrichtten zij vervolgens de 
openingshandeling, waarna de prachtige 
productieruimte en de gezellige feesttent 
wedijverden om de aandacht van de hon-
derden aanwezigen. <

Meer infOrMatie
www.GalvanoHengelo.nl

“Al loopt er geen stroom, er is altijd spanning.”

het onthullen van de gevelreclame met spandoek  
‘the Finishing touch’ was de officiële openingshandeling.

Uit handen van wethouder Mariska ten heuw ontvangen robin 
Smit en peter bebseler een schilderij van kunstenaar Wilfried 
lansink dat de slingerende beek naar de bestemming weergeeft. 


